
Protokół Nr XXIV/18 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 15 marca 2018 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:05. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady XXIV Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady – Pani Dorota Sobol, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), Wójta 

Gminy Sylwestra Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę Mioduszewską, Panie i Panów 

sołtysów (lista obecności Zał. Nr 2). W sesji nie brali udziału inni mieszkańcy gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 3) i inni goście (Zał. Nr 4). 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 12 radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXIV sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XXIII sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia  2017 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy, 

    b/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2019 rok, 

    c/ trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, 

    d/ dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w 

oddziałach przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki  Kościelne 

jest organem prowadzącym,  

     e/ projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na 

okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

    f/ podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym, 

    g/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne, 

    h/ przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na 2018 rok, 

    i/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne za 2017 rok. 

8. Informacja na temat sytuacji pożarowej i innych zagrożeń w gminie Kołaki Kościelne w 

2017 roku. 

9. Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kołaki  Kościelne w 

2017 roku. 

10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

12.  Sprawy różne. 



13.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał: 

1/ w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

2/ w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla 

Gminy Kołaki Kościelne. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady poprosiła o 

przyjęcie porządku obrad z zaproponowanymi zmianami poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad XXIV sesji Rady Gminy ze zmianami  

został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XXIII sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia  2017 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy, 

    b/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2019 rok, 

    c/ trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, 

    d/ dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w 

oddziałach przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki  Kościelne 

jest organem prowadzącym,  

     e/ projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na 

okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

    f/ podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym, 

    g/ podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

    h/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne, 

    i/ przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na 2018 rok, 

    j/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok, 

    k/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki 

Kościelne. 

7. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne za 2017 rok. 

8. Informacja na temat sytuacji pożarowej i innych zagrożeń w gminie Kołaki Kościelne w 

2017 roku. 

9. Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kołaki  Kościelne w 

2017 roku. 



10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

12.  Sprawy różne. 

13.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 6). 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XXIII 

sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2017 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XXIII sesji Rady Gminy z dnia 29 

grudnia 2017 r.  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 29 grudnia 2017 r., na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawach: 

1) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 2029, 

2) budżetu gminy na 2018 rok, 

3) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

4) planu pracy komisji Rady Gminy na 2018 r., 

5) planu pracy Rady Gminy na 2018 r. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych do Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1/ 10 stycznia 2018 r. została podpisana umowa z PHU OPTIMA na wykonanie prac 

związanych z termomodernizacją budynku Urzędu Gminy w Kołakach Kościelnych. 

Przekazano plac budowy, rozpoczęły się już pierwsze prace, drzwi wejściowe zostały 

wstawione, za chwilę firma przystępuje do wymiany okien i kolejne etapy realizacji tej 

termomodernizacji, 

2/ dnia 08.03.2018 r. została podpisana umowa na „Remont Stacji Uzdatniania Wody Zanie-

Leśnica poprzez wymianę urządzeń technologicznych” na kwotę 198.066,90 zł brutto z 

Wykonawcą: HYDROTECHNIKA Sp. z o.o. z siedzibą w ul. I Armii Wojska Polskiego 8, 

15-103 Białystok.  Wykonawca został wyłoniony w drodze już 5 przetargu. Trwało to około 2 

lata wszystkie procedury. Nie jest to proste ogłosić przetarg i zrealizować inwestycje. Mamy 

już podpisaną umowę. Termin wykonanie tego zadania to 3 miesiące od dnia podpisania 

umowy hydrofornia będzie wyremontowana. Przewiduje się, że w trakcie prac mogą nastąpić 

kilkugodzinne przerwy w dostawie wody dla miejscowości podłączonych do wodociągu 

Zanie-Leśnica, ale o tym będzie informacja z wyprzedzeniem. Mam nadzieję, że nie będzie 

jakiś większych komplikacji i inwestycja zostanie szybko zrealizowana, 

3/ została wykonana I część zadania dot. remontu ulicy Kard. S. Wyszyńskiego w Kołakach 

Kościelnych – I etap dotyczył wykonania dokumentacji projektowej, która została już 

zatwierdzona i złożona w odpowiednich urzędach. Jak warunki atmosferyczne będą sprzyjać, 

wykonawca wchodzi już z robotami budowlanymi, 

4/ można składać wnioski na usuwanie wyrobów zawierających azbest i Pana  Jarosława 

Zalewskiego w Urzędzie Gminy, 



5/ obecnie przygotowywana jest dokumentacja przetargowa na przebudowę drogi Gosie 

Otole. W budżecie gminy Państwo zabezpieczyli 140 tys. na wykonanie tej inwestycji, 

6/ jesteśmy w trakcie opracowywania studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki 

Kościelne. W  związku z tym odbywają się różne spotkania z potencjalnymi inwestorami. 

Przedstawiamy walory naszej Gminy i możliwości związane z uchwalaniem tego planu 

zagospodarowania przestrzennego, 

7/ do końca marca zostanie ogłoszone zapytanie ofertowe na dostawę kruszywa drogowego 

oraz profilowania dróg gminnych. Sołtysi mogą już zgłaszać zapotrzebowanie w tym zakresie 

do Pana  Pęskiego Krzysztofa w Urzędzie Gminy. Jak co roku w kolejności zgłoszeń i 

pilności potrzeb będziemy to realizować 

8/ w odpowiedzi na przedsądowne wezwanie wykonawca oczyszczalni firma Technika 

Olsztyn do dnia dzisiejszego naprawiła 26 szt. przydomowych oczyszczalni. W trzyletniej 

walce z wykonawcą poczuł się w końcu do obowiązku naprawy oczyszczalni, w związku z 

tym Gmina przestaje już ponosić koszty naprawy. Oczywiście te koszty, które zostały 

poniesione będziemy dochodzić w Sądzie, o zwrot tych kosztów. Pierwsze sprawy, jak 

Państwo wiecie są z wynikiem korzystnym dla Gminy, 

9/ został złożony wniosek do Ministerstwa Kultury pod nazwą „Niepodległa” na szereg 

działań związanych z kulturą i historią terenów gminy Kołaki Kościelne. Tu jest do 

pozyskania trochę środków pieniężnych związanych z kulturą i historią gminy Kołaki 

Kościelne 

10/ w związku ze zmianą ustawy o ochronie danych osobowych opracowywana jest 

dokumentacja dostosowująca Urząd Gminy Kołaki Kościelne do zmian prawnych, 

11/ złożono wniosek na dotacje dla Ochotniczych Straży Pożarnych z Funduszu Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości około 20 tys. Miejmy nadzieję, że wniosek będzie 

rozpatrzony pozytywnie. Jak dotychczas w każdym roku nasze wnioski przechodziły 

pozytywnie, mam nadzieję, że i ten uzyska opinię pozytywną, 

12/ został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Białymstoku o dotację na realizację działań z zakresu edukacji ekologicznej na 

terenie gminy oraz wniosek złożyła również szkoła. Tu też są do pozyskania pewne środki 

pieniężne, 

13/ 11 lutego odbył się wyjazd na targi rolnicze „Mazurskie Agro Show Ostróda 2018”. 

Uczestniczyło w nim prawie 50 osób. Bardzo wszystkim dziękuję i zapraszam do udziału w 

następnych tego typu akcjach organizowanych przez Urząd Gminy. Koszt transportu pokryli 

uczestnicy, udało się nam także uzyskać od organizatorów dofinansowanie, 

14/ 22 i 23 lutego Szkołę Podstawową w Kołakach Kościelnych odwiedził Naukobus, 

Centrum Nauki Kopernika w Warszawie 

Na tym Pan Wójt zakończył informację (Zał. Nr 7). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik przedstawiła projekt zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

Wyjaśniła, że będziemy prowadzili trzy zadania inwestycyjne w tym roku, jeżeli dojdzie do 

wyodrębnienia w drodze przetargu na drogę Gosie Otole to by było cztery, czyli Zanie-

Leśnica, droga w Kołakach Kościelnych ul. Wyszyńskiego i termomodernizacja Urzędu 

Gminy. My na dzień dzisiejszy nie posiadamy własnych środków, żeby zabezpieczyć. Chodzi 

tu o środki te, które dostaniemy dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego i na ten okres 

musimy zaciągnąć zobowiązanie w postaci kredytów. Zmiana polega na tym w tej uchwale 

budżetowej, że zwiększamy limit zobowiązań kredytowych na 825 212 zł. Jest to do 

momentu, kiedy nie otrzymamy środków z Urzędu Wojewódzkiego. 

Przewodnicząca Rady Dorota Sobol – jaki to okres będzie? 

Pani Skarbnik – myślę, że to zamknie się wszystko w tym roku. 



Pan Wójt – tu nie ma żadnego zagrożenia, ponieważ umowy z Urzędem Marszałkowskim na 

dotacje są podpisane i obowiązują. Tak wygląda realizacja tego programu, że na początku 

Gmina finansuje, a potem Urząd Marszałkowski nam te pieniądze zwraca, dlatego musimy w 

pierwszej kolejności zaciągnąć kredyt. Podobna sytuacja była przy budowie instalacji 

fotowoltaicznych. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok omówił Wójt Gminy. Zwrócił 

uwagę na to, że jest to dobry program dla sołectw, ponieważ mogą pozyskać własne środki i 

nimi gospodarować. Ale ze względu na nasz trudny bardzo budżet, sytuację finansową, 

niestety uważam, że w dalszym ciągu nie powinniśmy uchwalać przekazania takich środków i 

po prostu rozpraszać tych środków na mniejsze kwoty. Chcąc uchwalić taki fundusz, gmina 

musiałaby ponosić około 100 tys. rocznie kosztów, czyli przekazywać te 100 tys. Dla 

przykłady powiem, że remont Urzędu na wkład własny gminy to jest właśnie te 100 tys. 

Żebyśmy nie mieli, to nie mielibyśmy ani dotacji, ani remontu tego Urzędu. Bogate gminy 

mogą sobie na to pozwolić. Ja życzę tej gminie, żeby doszło kiedyś do tego, żebyśmy 

wyodrębnili ten fundusz i żeby sołectwa mogły z tego korzystać. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Janusz Ołdakowski zapytał – czy są to równomiernie rozdzielone pieniądze na 

poszczególne sołectwa, czy w wielkości proporcjonalnej? 

Pan Wójt – nie pamiętam dokładnie. 

Pani Skarbnik – od ilości mieszkańców. 

Innych pytań nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2019 rok poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2019 rok została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 6c)  
W tym punkcie projekt uchwały w sprawie trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  

publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych 

na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania dotacji przedstawiła Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, że ustawodawca ustawą z 

dnia 27 października 2017 r. zmienił sposoby finansowania zadań oświatowych i ta uchwała 

jest niczym innym, jak dostosowaniem prawa wewnętrznego do prawa ustawodawcy i ona 

określa nam sposoby dofinansowania, rozliczania udzielania takich dotacji, gdyż mamy  jedną 

szkołę, którą prowadzi jednostka niebędąca jednostką samorządu terytorialnego. Jest to 

Edukator w Szczodruchach. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania. 



Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały 

w sprawie trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki 

Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie trybu  udzielania  i rozliczania  

dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół 

podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Ad. 6d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach przedszkolnych oraz szkole 

podstawowej, dla których gmina Kołaki  Kościelne jest organem prowadzącym przedstawiła 

Hanna Dąbrowska – podinspektor UG. Wyjaśniała, że podjęcie tej uchwały wynika z 

przepisów ustawy Karta Nauczyciela. W budżecie gminy Kołaki Kościelne na 2018 rok na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w oddziałach 

przedszkolnych oraz w szkole podstawowej wyodrębniono środki w wysokości 1% 

planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia nauczycieli i jest to 

kwota 13.300 zł i te środki przeznacza się na dofinansowanie opłat za kształcenie, 

pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli, czyli czesne za studia, w 

ramach których na podstawie skierowania udzielonego przez dyrektora szkoły nauczyciele 

uzupełniają lub podnoszą poziom wykształcenia do wysokości 600 zł za semestr na 

specjalnościach: logopedia, edukacja dla bezpieczeństwa i doradztwo zawodowe. Są to 

specjalności wnioskowane przez dyrektora szkoły, gdyż na chwilę obecną nie ma nauczyciela 

z takimi kwalifikacjami. Są to też opłaty za indywidualne kursy doskonalące, seminaria, 

warsztaty szkoleniowe, inne formy doskonalenia zawodowego, wynikające z faktycznych 

potrzeb edukacyjnych szkoły, na które nauczyciel otrzymał skierowanie od dyrektora szkoły 

w wysokości 100% poniesionych kosztów. Poza tymi specjalnościami dopuszcza się 

finansowanie innych specjalności wynikających z nieprzewidzianych potrzeb oddziałów 

przedszkolnych i szkoły, pojawiających się w ciągu roku szkolnego. Środki te można też 

przeznaczyć na całkowite lub częściowe zrefundowanie kosztów przejazdu, zakwaterowania 

lub wyżywienia nauczycielom skierowanym na daną formę doskonalenia zawodowego. 

Decyzję w sprawie dofinansowania podejmuje dyrektor szkoły. Realizacja dofinansowania 

odbywać się będzie na podstawie faktur, rachunków, poleceń wyjazdu zatwierdzonych przez 

dyrektora. Projekt tej uchwały został przedstawiony związkom zawodowym, co wynika z 

przepisów ustawy do zaopiniowania i mamy tu pozytywną opinię Związku Zawodowego 

Nauczycielstwa Polskiego, pozostałe związki nie przedstawiły swoich opinii w wyznaczonym 

terminie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie uchwały w 

sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych 

w oddziałach przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki  Kościelne 

jest organem prowadzącym poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w oddziałach przedszkolnych oraz 

szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki  Kościelne jest organem prowadzącym,  

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 6e) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

przedstawiła Hanna Dąbrowska. Wyjaśniła, że taka uchwała była podejmowana 30 listopada i 

została ona przekazana do zaopiniowania związkom zawodowym i Kuratora Oświaty. Kurator 

Oświaty nie wydał pozytywnej opinii ze względu na to, że tytuł uchwały nie był dostosowany 

do przepisów oświatowych, było to nazwane uchwała zmieniająca. Kurator Oświaty wskazał, 

żeby to była uchwała w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów  do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą Prawo 

oświatowe, na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. Zmiana jest związana z 

przejęciem imienia szkoły. Pozostałe paragrafy tej uchwały pozostają takie same, tylko sam 

tytuł trzeba zmienić w tej uchwale i uchylić uchwałę poprzednią z 30 listopada 2017 r. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na 

okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie projektu zmiany uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r.,  została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Ad. 6f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi 

wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym przedstawiła Hanna Dąbrowska i wyjaśniła, że 

zgodnie z art. 12 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych, Rady Gmin powinny dokonać podziału gmin na okręgi 

wyborcze w wyborach do rady gminy w terminie 60 dni od dnia wejścia w życie tej ustawy, 

tj. do dnia 1 kwietnia 2018 r. Zgodnie z Kodeksem wyborczym, w każdym okręgu 

wyborczym, tworzonym dla wyboru rady gminy w gminie liczącej do 20 tys. mieszkańców 

wybiera się jednego radnego. W naszym przypadku w skład rady wchodzą radni w liczbie 15 

radnych. Podział ten został dokonany na podstawie liczby mieszkańców ujętych w stałym 

rejestrze wyborców gminy Kołaki Kościelne, to jest na koniec IV kwartału 2017 r. Podział 

gminy na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w 

każdym okręgu wyborczym ustala się na wniosek Wójta (Zał. Nr 13), wg jednolitej normy 

przedstawicielstwa. W przypadku Gminy Kołaki Kościelne ustalona norma 

przedstawicielstwa wynosi 160. Projekt tej uchwały wstępnie zaopiniował Komisarz 

Wyborczy w Łomży. W stosunku do poprzedniej uchwały nic w podziale się nie zmieniło, ale 

ustawodawca nałożył na Rady Gmin podjęcie nowych uchwał. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 



Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym. poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie podziału gminy Kołaki Kościelne na 

okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

14). 

Ad. 6g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych przedstawiła Hanna Dąbrowska i wyjaśniła, że przepisy wcześniej wymienionej 

ustawy nakładają też na Rady Gminy obowiązek dokonania podziału Gminy na stałe obwody 

głosowania w terminie jednego miesiąca od dnia podziału gminy na okręgi wyborcze. W celu 

przeprowadzenia głosowania w wyborach powszechnych oraz przeprowadzanych w trakcie 

kadencji dokonuje się podziału gminy na obwody głosowania. W naszej gminie podział jest 

na trzy obwody, też nic się nie zmienia w stosunku do poprzedniego podział – dwa obwody są 

szkole dostosowane do wyborców niepełnosprawnych i jeden obwód w Urzędzie Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne 

na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 15). 

Ad. 6h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne 

przedstawił Jarosław Zalewski - inspektor UG, który wyjaśnił gmina jest zobligowana do 

podjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na podstawie art. 11a ust. 7 ustawy o ochronie zwierząt. Wypełniając zapisy tej 

ustawy Urząd Gminy w związku z tym zawarł następujące umowy: schronisko dla 

bezdomnych zwierząt Z.D. z miejscowości Radysy oraz lecznica zwierząt S.P. Poza tym 

padłe zwierzęta znajdujące się w pasie dróg gminnych Urząd zgłasza do formy ECO-stok, 

Górskie Ponikły, gdzie mamy nawiązaną umowę. Ranne zwierzęta biorące udział w 

wypadkach drogowych na terenie gminy Kołaki Kościelne zgłaszamy w godzinach pracy do 

Urzędu Gminy a po tych godzinach do lecznicy zwierząt w Kołakach. Takie są wymogi 

ustawy. Natomiast tak poza ustawą w przypadku bezdomnych psów poszukujemy chętnych 

do adopcji. W ubiegłym roku było kilka takich zgłoszeń i dla tych piesków znaleźli się nowi 

opiekunowie, w związku z czym gmina nie poniosła kosztów związanych z odławianiem tych 

psów. Program ten został przedstawiony do zaopiniowania następującym instytucjom oraz 

dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich: Powiatowy Inspektorat Weterynarii w 

Zambrowie, Koło Łowieckie „Łoś” w Zambrowie, Koło Łowieckie „Zając” Wysokie 

Mazowieckie, Koło Łowickie „Podgorzałka” Białystok, Wojskowe Koło Łowieckie 181 



„Warszawa Wesoła”. Program zaopiniowało pozytywnie: PIW w Zambrowie oraz Koło 

Łowieckie „Łoś” w Zambrowie. Pozostałe pomioty nie wydały opinii, co w świetle przepisu 

art. 11 ust. 8 ustawy, uznaje się za akceptację tego programu. Zostały także ogłoszone 

konsultacje społeczne, których opinie i uwagi mogły zgłaszać organizacje społeczne, których 

statutowym celem działania jest ochrona zwierząt i organizacje te powinny działać na 

obszarze naszej gminy. Nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące tego programu w czasie 

przewidzianym na to, czyli 21 dni. Na realizację tego programu na 2018 rok w budżecie 

gminy zabezpieczono kwotę w wysokości 7,2 tys. zł. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy była jakieś odławiania w zeszłym roku? 

Pan Jarosław Zalewski – nie były, były tylko adopcje i żadnych kosztów nie ponieśliśmy. 

Przewodnicząca Rady – ile kosztuje takie odławianie? 

Pan Jarosław Zalewski – 1400 zł dorosły pies i abonament miesięczny 300 zł. 

Przewodnicząca Rady – miesięcznie mamy umowę tu z naszą lecznicą? 

Pan Jarosław Zalewski – na leczenie rannych zwierząt umowę mamy z lecznicą, ale bez 

abonamentu miesięcznego. Jeżeli coś się zdarzy gmina ponosi koszty a odławianie ponosi 

odrębna firma. 

Na tym zakończono dyskusję. Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki 

Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 16). 

Ad. 6i) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2018 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady 

Dorota Sobol. Wyjaśniła, że na realizację zadań zawartych w programie planuje się pozyskać 

w roku 2018 środki finansowe w kwocie 25 tys. zł. Są to opłaty za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych w naszej gminie. Ze środków tych planuje się przeznaczyć 

kwoty pieniężne: wynagrodzenia bezosobowe 13 tyś., zakup materiałów i wyposażenia 2 tys., 

zakup usług pozostałych 8,5 tys., podróże służbowe 500 zł., koszty postępowania sądowego 

500 zł., szkolenia 500 zł. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Pani Skarbnik – wyjaśniła odnośnie materiałów, które wcześniej Państwo dostaliście, bo tam 

były inne kwoty a na dzień dzisiejszy są dostosowane do zmian w budżecie, gdzie środki 

niewykorzystane z poprzedniego roku przechodzą na rok następny i nie mogą być na coś 

innego wydatkowane. Z tamtego roku budżetowego pozostały środki, które weszły do planu 

budżetu an ten rok. 

Na tym zakończono dyskusję. Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 

2018 rok poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2018 rok została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

 



Ad. 6j) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok był omawiany na Komisjach, 

więc przeszła do głosowania: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

18). 

Ad. 6k) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki Kościelne przedstawił Pan Jarosław Zalewski. 

Wyjaśnił, że w projekcie tej uchwały przedstawiamy złożenia co do planowanych remontów i 

modernizacji urządzeń wodociągowych. W 2018 r. jest już podpisana umowa na remont stacji 

uzdatniania wody. Koszt jest to 198 066, 90 zł brutto. Następnie przedstawił planowane  

zadania do 2025 roku ujęte w uchwale. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który uzupełnił te założenia i wyjaśnił, że to jest jedynie 

plan wieloletni rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych na terenie gminy Kołaki 

Kościelne. To są wszystkie wypisane potrzeby, jakie są w tym zakresie i one będą 

realizowane niekoniecznie w tej kolejności, które zostały przedstawione, ale musicie taki plan 

Państwo uchwalić, żeby ustalić stawki. W między czasie tych potrzeb na pewno ukaże się 

więcej i będziemy zmieniać ten plan w trakcie i zgodnie z potrzebami. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Głos zabrał sołtys wsi Gosie Małe Piotr Dębek – sprawa związana z zegarami, które nie mają 

już legalizacji, to jest pięta Achillesowa tych naszych wodociągów, wodociągi to jest jedyna 

rzecz z której gmina żyje. Tutaj Państwo mówicie o inwestycji, o tym, o tym, że będziecie 

robić, ale nikt nie wspomina o tym, co mierzy pobór wody u każdego mieszkańca. Może to 

jest przykre dla każdego, że ja się tutaj odzywam, bo mogą się zmienić dochody, jak tak 

można powiedzieć, do budżetu. Najważniejsze jest to, że zegar już legalizacje dawno stracił 

za ówczesnej władzy Pani Wójt, dawno krzyczała, że zegary już dawno legalizację straciły, 

bo 20 lat zegar jest u każdego mieszkańca w domu… 

Pan Wójt- wiemy o tym, że te zegary, liczniki dawno straciły legalizację i pomału już 

wymieniamy to i mamy to na uwadze. W związku z tym, chyba w tamtym roku podejmowała 

Rada uchwałę o dodatkowej stawce na wymianę tych liczników i dzieje się to na bieżąco. Nie 

stać nas całą gminę wymienić, ale słusznie Pan sołtys wskazał, że przyniesie to na pewno 

korzyści dla gminy. 

Radny Janusz Ołdakowski zapytał, czy jest już wykonawca na ten remont w Zaniach? 

Pan Wójt – tak, umowa podpisana, teren budowy przekazany, za chwilę przystępujemy do 

remontu. 

Radny Janusz Milewski – ale to będzie finansowane razem z Gminą Zambrów? 

Pan Wójt – tak, pół na pół. 

Na tym zakończono dyskusję. Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki 

Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki Kościelne została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

Ad. 7) 

W tym punkcie poszczególne Komisje Rady Gminy przedstawiły swoje sprawozdania z 

działalności za 2017 r. 

Sprawozdanie  z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przedstawiła 

przewodnicząca tej komisji Pani Jolanta Konopka (Zał. Nr 20). 

Sprawozdanie  z działalności Komisji Rewizyjnej  przedstawił przewodniczący tej komisji 

Pan Wojciech Szeligowski (Zał. Nr 21). 

Sprawozdanie  z działalności Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  przedstawił 

przewodniczący tej komisji Pan Dominik Zakrzewski (Zał. Nr 22). 

Ad. 8) 

W tym punkcie informację na temat sytuacji pożarowej i innych zagrożeń w gminie Kołaki 

Kościelne w 2017 roku przedstawiła Przewodnicząca Rady Dorota Sobol (Zał. Nr 23). 

Ad. 9) 

W tym punkcie informację na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kołaki  

Kościelne w 2017 roku przedstawiła Przewodnicząca Rady Dorota Sobol (Zał. Nr 24). 

Ad. 10) 

W związku z tym, że nie było zapytań i interpelacji, nie było też odpowiedzi. 

Ad. 11) 

W tym punkcie radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

Ad. 12) 

W sprawach różnych głos zabrał Wójt Gminy. Przedstawił wniosek sołtysa wsi Gosie Małe 

Pana Piotrka Dębka, dotyczący położenia asfaltu na drodze w Gosiach Małych (Zał. Nr 25). 

Poprosił o zabranie głosu przez obecnego sołtysa.  

Pan sołtys powiedział, że podtrzymuje to co napisał i nic się nie zmieniło. 

Pan Wójt – ja popieram ten wniosek i uważam, że jest słuszny, ponieważ remont tej drogi jest 

potrzebny, aczkolwiek uważam, że w tym roku jest to niemożliwe, żeby do budżetu dorzucić 

remont jeszcze jednej drogi. Na pewno trzeba o remoncie tej drogi pamiętać w przyszłych 

latach i o co bym Radę prosił bardzo. 

Następnie przedstawił podanie Pana J., który dziś otrzymaliście, z ul. Wyszyńskiego, 

dotyczącego nabycia nieruchomości gminnej, która stanowi drogę gminną (Zał. Nr 26). Jest to 

dosyć skomplikowana sprawa, bo po pierwsze jest to droga gminna, tak naprawdę to gmina 

nie powinna sprzedawać swoich dróg. Druga sprawa, to z tą działką graniczą też właściciele 

innych działek i ich też wypadałoby zapytać o ich zdanie, co oni na ten temat sądzą. I kolejna 

sprawa to jest, że decyzję musi podjąć w tym zakresie Wójt, gdyż Rada udzieliła w drodze 

uchwały zgody Wójtowi na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu. Także cała 

odpowiedzialność spoczywa na Wójcie, ale mile widziane są Państwa opinie w tym zakresie. 

Ja zwrócę się do właścicieli sąsiednich działek, jak oni tą sytuację widzą i trzeba jakąś 

decyzję w tym zakresie podjąć. 

Radna Jadwiga Żabińska – nie możemy tak pochopnie, trzeba dokładnie się zapytać, czy tam 

nie ma jakiś konfliktów sąsiedzkich, żeby wszyscy się dokładnie wypowiedzieli. 

Pan Wójt – dokładnie w ten sposób, przypomnę, że wszędzie tam, gdzie dochodziło do 

jakiegokolwiek podziałów nieruchomości gminnych przy sprzedaży, wszystko było 

konsultowane z mieszkańcami i na okoliczność tego zawsze pisany był protokół, także 

wszystko było jasne, klarowne, żeby nie było z tego powodu kłótni. Także uważam, że na 

wniosek jednej osoby nie możemy podejmować zbyt pochopnych decyzji. Nie przesądzam 

dzisiaj, jak zakończy się sprawa, ale na pewno wymaga głębszej analizy. 



Następnie Wójt Gminy poruszył sprawę problemów związanych ze współpracą z Ochotniczą 

Strażą Pożarną, a dokładnie o finansowaniu straży. Przed chwilą ta analiza była czytana. Ja 

sam dokonałem kilku innych analiz i chciałbym Państwu je przedstawić. I tak wydatki na 

materiały, paliwo, mundury, ubezpieczenie, szkolenia i akcje Gmina wydała w 2017 roku 

niespełna 40 tys. zł – 39.121,32 zł. To są koszty, jakie poniosła na materiały. Też musimy się 

pochwalić, że dzięki naszym staraniom, determinacji, ja osobiście się w to włączyłem, 

pozyskano samochód bojowy, który obiecałem na początku mojej kadencji i spełniłem tą 

obietnicę, jest samochód bojowy. Poza tym Minister przekazał nam na wyposażenie tego 

samochodu 20 tys. zł. Nie wspomnę też przecież o finansowaniu uroczystości, różnego typu 

zawodów, nagród, o tym nikt nie mówi, o tym nikt nie pamięta, bo po co. A co z 

pracownikiem Urzędu, też codziennie ślęczy nad papierami OSP, też codziennie pomaga im 

w wypełnianiu, rozlicza te paliwo, to też są koszty. Niech nikt nie mówi, że gmina nie ponosi 

żadnych kosztów. Na wynagrodzenia teraz, należy się cofnąć do roku 2014, że za poprzedniej 

kadencji, że na wynagrodzenia samych kierowców i komendanta, gmina wydała ponad 67 tys. 

zł. i tak można porównać np. do gminy Zambrów, tylko u nas jest jedna jednostka 

finansowana, gmina Zambrów ma 11 jednostek i wydała 102 tys. Jak to się ma jedno do 

drugiego? W 2018 roku na wynagrodzenie kierowców będzie tylko te 28,8 tys. zł. Musimy 

oszczędzać wszędzie, gdzie tylko się da, nawet i w straży, aczkolwiek ja nie chcę umniejszać 

tutaj roli straży, bo naprawdę bardzo ważna jednostka, bardzo ważna organizacja i będę ich 

wspierał, jak tylko mogę, ale ktoś, kto wstępuje do straży musi się liczyć z tym, że to jest 

pewnego rodzaju wolontariat, służba innemu człowiekowi a nie jakiś sposób na biznes. W 

kontekście tych liczb, które podałem i wynagrodzeń 67 tys. gmina Kołaki a Zambrów 102, 

statystyki odnośnie wyjazdów do pożarów i jak Pani Przewodnicząca przeczytała – pożary 8 

gmina Kołaki a miejscowe zagrożenia 11, a gmina Zambrów same miejscowe zdarzenia – 

130. Jest to porównanie, jest. Ja powiem, że współpraca z Panem Prezesem A. M. od samego 

początku układa się bardzo źle, ja tego nie ukrywam i nie będę tego ukrywał i w tym miejscu 

chciałbym podziękować pozostałym jednostkom, że naprawdę oni rozumieją, w jakiej 

sytuacji jest gmina, w jakiej ciężkiej sytuacji finansowej jest gmina i współpraca z nimi 

przebiega naprawdę wzorowo i tak chciałbym, żeby było w Kołakach. Dążę do tego od trzech 

lat, ale widzę, że to raczej jest niemożliwe. Na tym Pan Wójt zakończył przedstawianie 

różnych spraw. 

Przewodnicząca Rady – na wynagrodzenia zaplanowane 28 tys. 

Pan Wójt – w tym roku będzie 28 tys., tak jak mówię w 2014 r. było 67 tys. sami kierowcy 

Przewodnicząca Rady – ile etatów? 

Pan Wójt – było 2 etaty kierowców w 2014 r. W tej chwili w gminie nie ma etatów, tylko są 

umowy zlecenia, są nowi kierowcy. Jak Państwo wiecie jeden kierowca odszedł na emeryturę 

zasłużoną oczywiście, drugi kierowca odszedł sam. 

Następnie Pan Wójt przypomniał, że w niedzielę 11 marca była bardzo ważna uroczystość, 

mianowicie Dzień Sołtysa. Chciałbym w imieniu wszystkich mieszkańców, i jeśli Rada 

pozwoli to też w Państwa imieniu chciałbym podziękować za Wasz dotychczasowy trud, za 

Wasze zaangażowanie, za Waszą pracę. Tak naprawdę za tą pracę nie otrzymujecie żadnego 

wynagrodzenia a robicie to, robicie to społecznie i za to Wam dziękujemy, za to, że 

przyjmujecie wszystkie problemy na siebie, przekazujecie do nas i wspólnie staramy się 

rozwiązywać te problemy i za tą współpracę bardzo Wam serdecznie dziękuję. Chciałbym, 

żeby to tak odbywało się zawsze. 

Sołtys Piotr Dębek – słuchajcie, bo tak naprawdę pierwszy raz są takie podziękowania, 

chciałbym zwrócić uwagę, tak, czy nie. 

Pan Wójt – w tamtym roku dziękowałem, ale Pana sołtysa nie było. Chciałbym złożyć 

życzenia zdrowia, pomyślności, spełnienia wszelkich marzeń i chciałbym, żeby mieszkańcy z 

waszych wiosek byli murem za Wami, ja też jestem za Wami, czasami się ścieramy, ale tak 



trzeba. Chciałbym w naszym imieniu wręczyć takie drobne upominki pamiątki na okoliczność 

naszej współpracy. 

Następnie zostały rozdane prezenty. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Pan Andrzej Długoborski podziękował w imieniu wszystkich 

sołtysów. Nadmienił, że Pan Wójt przeszedł wielką przemianę, z czego się bardzo cieszymy, 

bo rzeczywiście  ciężka współpraca, a teraz bardzo przyjemnie, myślę, że tak trzeba i tak to 

będzie realizowane. 

Pan Wójt – uczymy się Panie sołtysie, całe życie człowiek się uczy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady – zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Następnie podziękowała w imieniu 

kobiet z naszej gminy, wrócę do soboty – piękna uroczystość, za zorganizowanie, 

stowarzyszenie „Nasza wieś”, także dziękujemy bardzo, było przemiło, przepięknie. 

Uczestniczyło 110 Pań, także przepiękna uroczystość , dziękuję bardzo. 

Sołtys wsi Gosie Małe Piotr Dębek – podziękowania należą się wszystkim mieszkańcom, 

którzy się angażują i Urzędowi Gminy, bo bez urzędu tak naprawdę… 

Przewodnicząca Rady – ale musi być ta osoba, która zjednoczy wszystkich, myślę, że tą 

osobą jest Pan i dziękujemy bardzo. Proszę Panów sołtysów brać przykład. 

Ad. 13) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XXIV sesji Rady Gminy. 
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